
Mi nem ezért tiszteljük Petz Ernőt! 
 

Az Energiapolitika 2000 Társulat közleménye 
 

A Polgári Szemle 2011/4. számában jelent meg volt alelnökünk, Petz Ernő: Mi van, ha 

mégsem igaz? c. cikke: 

http://www.polgariszemle.hu/app/interface.php?view=v_article&ID=452. A cikknek az 

atomenergetika megítéléséről szóló része ellentétes társulatunk szakmai véleményével, 

amelyet nyilvános állásfoglalásaink is tartalmaznak. Mivel a szakmai és a politikai 

közvélemény Dr. Petz Ernőt társulatunkhoz tartozónak tudja, sajnálatosan szükségessé vált e 

nézeteitől való elhatárolódásunk. 

 

Dr. Petz Ernőt nagyon sokan barátunknak valljuk, akik harcostársai, vagy tanítványai voltunk 

a mérnöki, majd többen a szakmérnöki képzés során. Tanultunk remek jegyzeteiből, 

hallhattuk világosan felépített előadásait, gyakorlatain szakmai fogásokat osztott meg velünk. 

Sokan voltunk vele szoros munkakapcsolatban, vagy partneri viszonyban, mindig tiszteltük 

szakmai kvalitásait, világosan látó ítélőképességét, és emberi adottságait. Tőle felelős szakmai 

vélemény lenne elvátható. És most nem tudjuk hová tenni a Polgári Szemlében megjelentetett 

sorait! Több mint kétes érvek alapján nekiront az atomenergiának, és kétségbe vonja annak 

jövőjét, különösen hazánkban! 

 

Néhai Lévai Professzor szerint az atomkultúra a gőzgép feltalálásához hasonló új korszak 

kezdetét jelenti az energetikában. A hazai atomerőmű-építést a villamosenergia-termelés, mint 

elsődleges cél mellett azért is szorgalmazta, mert azt a hazai atomenergetikai szakmai 

kompetencia megteremtése és fenntartása leghatékonyabb eszközének is tartotta. Egy 1958-

ban elhangzott előadásában erről a következőket mondta: „De szükség van erre már azért is, 

hogy a nagy múltú és kiváló kvalitásokkal rendelkező magyar műszaki értelmiséget konkrét 

feladatok kiadásával bekapcsolhassuk az atomkultúra műszaki területére, egy olyan területre, 

amely a következő évtizedekben világszerte viszonylag legalább olyan fontosságra fog szert 

tenni, mint amilyen fontosságra tett szert a gőzgép feltalálása révén az energetikai gépgyártás 

a múlt évszázadban.” 

 

Dr. Petz Ernő, a Paksi Atomerőmű korábbi vezérigazgatója, eddig a Lévai iskola egyik kiváló 

képviselője és örököse volt. Ő a Lévai Alapítvány elnöke, a „Professzor Úr” hagyatékának 

kezelője!  

 

Kedves Ernő, ezért kár volt! Tudjuk, hogy nem „30 ezüstért” tetted, de nagy kárt okoztál, a 

szívekben és a lelkekben is, amit egyelőre föl sem mérhetünk! 

 

Mi, barátaid, kollégáid, régebbi harcostársaid továbbra is tisztelünk, becsülünk korábbi 

tevékenységedért. Hajdani érdemeidet Te sem tudod lerombolni sem a tudományban, sem 

bennünk! 

 

Budapest, 2011. szeptember 22. 

 

 

      Energiapolitika 2000 Társulat Elnöksége 

 

 

 


